

# បរិក្ខណ៍កាសនាយាចនគាថា

## ពាក្យអាណាធនាព្រះភិក្ខុសង្ឃសូមអោយចម្រើនព្រះបរិក្ខ

វិបត្តិប្បដិពហាយ សព្វសម្បត្តិសិទ្ធិយា សព្វទុក្ខវិនាសាយ បរិក្ខំព្រូថមង្គលំ។

វិបត្តិប្បដិពហាយ សព្វសម្បត្តិសិទ្ធិយា សព្វភយវិនាសាយ បរិក្ខំព្រូថមង្គលំ។

វិបត្តិប្បដិពហាយ សព្វសម្បត្តិសិទ្ធិយា សព្វពោគវិនាសាយ បរិក្ខំព្រូថមង្គលំ។

ប្រែថា:សូមព្រះករុណាទាំងឡាយ ចម្រើននូវព្រះបរិក្ខជាដ៏យមង្គល ដើម្បីនឹងការពារ បញ្ចៀសនូវវិបត្តិគឺ សេចក្តីអន្តរាយទាំងពួង ដើម្បីនឹងអោយសំរេចនូវសម្បត្តិគ្រប់យ៉ាង ដើម្បី នឹងញ៉ាំងទុក្ខខ ភ័យ ពោគ ទាំង អស់អោយវិនាសបាត់ទៅ។

លុះលោកអាចារ្យអាណាធនាដូច្នោះហើយ លោកសង្ឃអ្នកចម្រើនព្រះបរិក្ខនោះ ត្រូវសូត្រធម៌ សគ្គេ កាមេ ។ល។ អយម្ពទន្តា ប្រកាសអញ្ជើញទេវតារួចហើយ ទើបចម្រើន ព្រះបរិក្ខជាពុទ្ធមន្តតាមគួរដល់ពុទ្ធានុញ្ញាតិ ក្នុងឧទ្ធករត្ថខន្ធកៈក្នុងព្រះវិន័យ។

# ទេវតាបកាសនគាថា

## ពាក្យប្រកាសអញ្ជើញពួកទេវតា

សគ្គេ កាមេ ច រូបេ គវិសិខរតដេ ចន្តលិក្ខេ វិមាទេ ទីបេ រដ្ឋេ ចតាមេ ត  
រុនគហនេ គេហវត្តម្ហិ ខេត្តេ ភុម្មា ចយន្ត ទេវា ជលថលវិសមេ យក្ខតន្ធព  
នាតា តិដ្ឋន្តា សន្តិកេ យំ មុ និវចនំ សាធរោ មេ សុណន្តុ។ ធម្មស្សវនកាលោ  
អយម្ពទន្តា ធម្មស្សវនកាលោ អយម្ពទន្តា ធម្មស្សវនកាលោ អយម្ពទន្តា

ប្រែថា :ទេវតាទាំងឡាយដែលស្ថិតនៅក្នុងស្ថានសួគ៌ ដែលជាកាមភព និងរូបភពក្តី ភុម្មទេវតាទាំងឡាយ ដែលស្ថិតនៅក្នុងទិព្វវិមាន គឺលើកំពូលភ្នំ វិភ្នំដែលដែលជាចក្តី អែដ៍អាកាសក្តី នៅនាកោះ និងដែន និង

ស្រុកក្តី នៅនាដើមព្រឹក្ស និងព្រៃញាតស្អាត រឺទីស្រែចំការក្តី យក្ខ និងគន្ធា និងនាគទាំងឡាយ ដែលស្ថិត  
នៅនាទីទឹកគោក រឺទីមិនរាបស្មើ ដែលនៅក្នុងទីជិតនេះក្តី សូមអញ្ជើញប្រជុំគ្នា ក្នុងទីនេះ ពាក្យអែណា  
ដែលជាពាក្យព្រះសាក្យមុនីដ៏ប្រសើរ ដែលយើង នឹងសូត្រអិលូវនេះ លោកអ្នកសប្បុរសទាំងឡាយ ចូរ  
ស្តាប់នូវពាក្យនោះ ដោយគោរព ។ ធម្មស្សវនកាលោ អយម្ភទន្តា បពិតលោកអ្នកដ៏ចម្រើនទាំងឡាយ ពេ  
លនេះជាវេលាគួរនឹងស្តាប់នូវព្រះធម៌។

## ធម្មទេសនាយាចនគាថា

### ពាក្យសូត្រអាណាធនាលោកអ្នកសំដែងធម៌

ព្រហ្មា ច លោកាធិបតី សហម្មតី កតញ្ញាលី អន្តិវំ អាយា ចថសន្តីថ សត្តាប្បវជក្ខ  
ជាតិកា ទេសេតុ ធម្មំ អនុកម្មិមំ បដំ។ សទ្ធម្មភេរី វិនយញ្ចា កាយំ សុតញ្ចា ពន្ធនំ អភិ  
ធម្មចម្មំ អាគោជយន្តោ ចតុសច្ចទណ្ឌំ បព្វោធនេយ្យេ បរិសាយ មជ្ឈេ។ អេវំ ស  
ហម្មតីព្រហ្មា ភគវន្តំ អាយាចថ តុណ្ណិកាវេន តំ ពុទ្ធោ ការុញ្ញោនាធិវាសយ តម្លាវុដ្ឋា  
យ បាទេនមិតទាយំ តតោ គតោបញ្ចវគ្យាទយោ នេយ្យេ អមំ បាយេសិ ធម្មតោ ត  
តោ បក្ខតិសម្ពុទ្ធោ អន្ធនា ធម្មទេសនំមាយវស្សានិ ទេសេសិ សត្តានំ អត្ថសិទ្ធកំ។គេន  
សាធុអយ្យោភន្តេ ទេសេតុ ធម្មទេសនំ សញ្ជាយិធ បរិសាយអនុកម្មម្បិ កាតវេ។

គ្រានោះសហម្មតី ព្រហ្មជាអិសូរលោកា ចូរគាល់ព្រះសស្តា លើកហត្ថសិរោរាប។ ហើយពោលពាក្យទូល  
ថា សូមករុណាស្តេចទ្រង់ជ្រាប គ្បិតសត្វអន់ទន់ទាប ទុព្វលភាពបាបក្រៃក្រាស់។ ទន្ទឹងព្រះធម៌ថៃ ជានិស្សី  
យបថ្វីយច្បាស់ អីលូវទ្រង់បានគ្រាស់ ត្រេកអរណាស់ពុំកន្តើយ។ សត្វខ្លះក្រាស់ដោយកាម មិនយល់តាម  
ត្រៃលក្សណ៍ឡើយ អីលូវយល់ខ្លះហើយ ដោយអំណាចព្រះមានបុណ្យ។ បើបានស្តាប់ទេសនា បញ្ញាក្លា  
ខ្លាំងលើសមុន សូមព្រះដ៏មានបុណ្យ ទ្រង់និមន្តគ្រាស់ទេសនា។ ប្រោសសត្វបំបាត់សោក ទាំងរាគរោគរូប  
តណ្ហា ងងឹតប្រែជ្រះថ្លា កើតបញ្ញាភិយ្យោ យល់។ ត្រៃលោកគោកត្រៃលក្សណ៍ សង្សារចក្រវិលមិនដល់  
អវិជ្ជា ជាវិសគល់ ជាបថ្វីយនៃសង្ខារ។ នាំសត្វអោយសោកសៅ លិចលង់នៅក្នុងសង្សារ បញ្ចមារមោហាន្ត

ការវិវត្តហ៊ុមជុំជាប់នៅ។ ហេតុនោះសូមព្រះអង្គប្រោសស្រោចស្រង់ដាក់សំពៅ ចំលងសត្វឆ្ការទៅ កាន់ ត្រើយគ្រាន់និព្វាននាយ។ ដូចកលប្រទីបធំ សាយត្រសុំភ្លឺព្រោងព្រាយ បំភ្លឺសត្វទាំងឡាយ អោយសប្បាយ ក្បាលភិរម្យ។ ព្រះសទ្ធម្មជាតិរដ្ឋយ ព្រះវិន័យជារាងធំ ព្រះសូត្រជាខ្សែរុំ ព្រះអភិធម្មជាស្បែកដាស។ អរិយ សច្ចជាអន្លូង សំរាប់ទូងអោយលឿងស្រស់ សត្វលោកងោកងុយណាស់ លឿងដាស់ក្រោកឡើងបាន។ បរិស័ទ ៥ចំពូក ដូចផ្កាល្អកក្កដលដួង ខ្លះផុសចាំសូរ្យធាន រះនិងរីកដោយរស្មី។ ព្រះធម៌ជាស្នូលរះឡើងចែង ចាំងរង្សី បំភ្លឺលោកទាំងបី អោយយល់ផ្លូវឋានសុខា។

សហម្បត្តិព្រហ្ម អោនបង្គំអាណាធនា សំដេចព្រះភគវា ដោយគាថាយ៉ាងនេះអែង។ ព្រះពុទ្ធទ្រង់អនុកូល ព្រ មទទូលនឹងសំដែង ដោយតុណ្ណិភាពថ្លែង តាមការគុណករណា។ ទើបក្រោកចាកទីនោះ ភក្ត្រាឆ្ពោះព្រៃមិត ទា យាងចេញចរលីលា ពីទីនោះដោយព្រះបាទ។ ញ៉ាំងសត្វចូលពុទ្ធចក្រ មានបញ្ជាវគ្គិជាអាទិ អោយដឹក អម្រិតជាតិ រសនិព្វានជាធម្មតា។ ចាប់ដើមពីនោះអែង ទ្រង់សំដែងធម៌ទេសនា ធ្វើពុទ្ធក្រឹត្យា អស់វស្សា សែសិបប្រាំ។ ពុំថយពុំបន្ត ប្រយោជន៍យូរអង្វែងឆ្នាំ សំរេចបុណ្យកម្ម ដល់សព្វសត្វទាំងភពត្រៃ។

ហេតុនោះអិលូវនេះ យើងខ្ញុំនេះសាទរក្រៃ បពិតព្រះគុណថ្លៃ សូមនិមន្តប្រោសទេសនា។ អនុគ្រោះពួក បរិស័ទ ដែលជាប់ខាត់ដោយមោហា អោយកើតមានបញ្ញា ប្រាកដនាទីនេះហោង។